
Hraběnka slavnostně otevřena. Bude sloužit sportovcům i veřejnosti 

28. 5. 2018 - V sobotu 26. května 2018 byl v Jilemnici slavnostně otevřen nově zrekonstruovaný 

Všesportovní a volnočasový areál Hraběnka. V programu pro veřejnost nechyběl exhibiční závod 

reprezentantů a střelba z malorážky. Sportoviště si přišlo prohlédnout na 2000 návštěvníků.  

 

Sportoviště si přišlo v sobotu 26. května 2018 prohlédnout přes 2000 návštěvníků. FOTO ANNA DAVIDOVÁ 

JILEMNICE - Na nákladech rekonstrukce areálu Hraběnka v Jilemnici, které činí přes 70 milionů korun, 

se kromě města podílely také Liberecký kraj a Ministerstvo školství a tělovýchovy. „Město dalo ze 

svého  26 milionů korun,“ upřesnila starostka Jilemnice Jana Čechová. Liberecký kraj poskytl na 

realizaci projektu dotaci ve výši 15 milionů korun. „To není podpora, kterou Liberecký kraj poskytuje 

ze svého rozpočtu každý den, nicméně my tady máme v Jilemnici sportovní gymnázium, které je úzce 

propojeno s místními sportovními kluby a biatlonovým svazem. Bez sportovního areálu by 

pravděpodobně budoucnost tohoto gymnázia byla ohrožena,“ uvedl na tiskové konferenci hejtman 

Libereckého kraje Martin Půta. O poskytnutí dalších 10 milionů budou krajští zastupitelé rozhodovat 

v úterý. V lednu získalo město na výstavbu areálu také přislíbených 20 milionů z Ministerstva školství, 

mládeže a tělovýchovy z původně pozastavených dotačních programů.    

Součástí nového Všesportovního a volnočasového areálu Hraběnka může tak být i moderní střelnice 

s 20 stavy od finského expertra Marko Kurvinena, která odpovídá parametrům pro národní soutěže. 

„Na to, aby se tu pořádaly mezinárodní závody, by byla potřeba investice ne 70, ale 270 milionů korun. 

Pro mezinárodní závody máme areál v Novém Městě na Moravě,“ uvedl předseda Českého svazu 

biatlonu Jiří Hamza, podle něj získali biatlonisté v Hraběnce další kvalitní tréninkové centrum.  

Kromě střelnice jsou součástí nově zrekonstruovaného areálu také 3 správní budovy, které slouží jako 

zázemí jilemnickým sportovním klubům KB biatlon a ČKS SKI Jilemnice, 3 kilometry asfaltových tratí 

s chodníky a parkovací plochy pro 64 míst. „Věřím, že díky novým podmínkám, které areál nabízí, tu 

nebudou trénovat jen naši biatlonisté, ale i kluby z celé České republiky. A protože je Hraběnka areál 



všesportovní, doufám, že bude hojně využíván také širokou veřejností. Jsou tu ideální podmínky pro 

cyklisty, in-linisty, běžce i na pěší procházky přírodou. Už teď sem chodí sportovat desítky lidí denně,“ 

uvedla při otevření starostka Jana Čechová.  

Prohlédnout si celý areál vyrazilo po symbolickém přestřižení pásky na 2000 návštěvníků. Po sportovišti 

se zájemci mohli projet také na elektrokole nebo koloběžce, které na místě zdarma půjčovala 

jilemnická firma Kolo-park.cz. „Máme v Jilemnici půjčovnu a pořádně jsme nevěděli, kam zájemce 

s koloběžkami posílat, tady se svezou perfektně, protože koloběžky jsou na jízdu po hladkém asfaltu 

jako dělané,“ vidí jednu z možností využití areálu Zuzana Malíková z Kolo-park.cz. 

Jedním z hlavních bodů odpoledního programu, který byl pro návštěvníky Hraběnky přichystán 

v prostorech u střelnice, byl exhibiční závod sportovců. Exhibice měla podobu štafety, kterou si ve 

dvojici předávali biatlonisté a běžci na lyžích. Závod vyhrála dvojice ve složení biatlonista Tomáš Krupčík 

a běžkyně na lyžích Kateřina Janatová. Druzí na stupních vítězů byli Veronika Vítková a Petr Knop. „Nový 

areál je skvělý, s podmínkami, ve kterých jsme trénovali my, se srovnat nedá. Kvůli bezpečnosti jsme 

moc nemohli jezdit na kolečkových lyžích, stříleli jsme za kravínem. Teď je tu střelnice srovnatelná 

s těmi světovými,“ uvedla Veronika Vítková těsně po závodě.  

Na třetím místě skončili Adam Václavík a Pavlína Votočková. Exhibice se zúčastnil také jilemnický rodák 

Jaroslav Soukup, který letos ukončil biatlonovou kariéru. Společně s Karolínou Grohovou skončil na 

čtvrtém místě. „Když si vzpomenu, kde jsme tady stříleli za mého mládí, za kravínem mezi kravincema 

jsme běhali, tak je to určitě změna k lepšímu,“ zavzpomínal na své jilemnické tréninky Soukup.  

Otevření Hraběnky bylo spojené také s výročím jilemnických biatlonistů, kteří letos slaví 50 let od 
založení klubu KB biatlon. Knihu Historie biatlonu v Jilemnici a západních Krkonoších nestora českého 
biatlonu Josefa Trojana a jeho manželky pokřtili předseda klubu KB biatlon Jan Sucharda společně 
s hejtmanem Martinem Půtou. Návštěvníci si po křtu knihy mohli vyzkoušet také střelbu z malorážky 
na terče pod dozorem trenérů KB biatlon. Program pokračoval do večerních hodin. Den věnovaný 
slavnostnímu otevření areálu završil koncert skupiny S(NAD)VÁHOU. 
 
„Otevřením Hraběnky ještě nejsme u cíle, ale spíše na začátku nové etapy. Chtěli bychom ještě o 3 
kilometry prodloužit původní kolečkovou dráhu,“ upřesnila plány do budoucna starostka Jana Čechová.  
 

 

Více fotografií najdete zde: https://www.facebook.com/mestojilemnice/ 
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Aktéři slavnostního přestřižení pásky (zleva): Martin Charvát - hlavní stavební dozor projektu, biatlonista Jaroslav Soukup, 
předseda spolku ČKS SKI Jilemnice Stanislav Henych, Stanislav Měšťan z Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy, starostka 
Jilemnice Jana Čechová, radní a gestor projektu Aleš Vaněk, hejtman Libereckého kraje Martin Půta, biatlonistka Veronika 
Vítková a předseda Českého svazu biatlonu Jiří Hamza. FOTO: ANNA DAVIDOVÁ. 

 

Exhibičního závodu se zúčastnila také Veronika Vítková. FOTO: ANNA DAVIDOVÁ 

 


